
RADNIČNÍ NOVINY PRO OBČANY LITNĚ   

Milí sousedé,  

pro některé bude další povídání o odpa-
dech asi už nudné, proto se dopředu 
omlouvám, když se budeme opakovat. 
Skutečnost je taková, že nám denně volá 
mnoho z vás a ptají se. Proto jsme vaše 
dotazy znovu shrnuli do článku, v němž 
na ně odpovídáme. Najdete tu také nový 
kalendář s vyznačenými svozy a přehled-
nou tabulku Jak správně třídit. Úplně pro 
začátek: s odpady se dějí dvě věci, které 
spolu vlastně nesouvisí, nebo jen vzdále-
ně. Tou první je od 1. ledna spuštěný 
sběr odpadu ode dveří (podrobněji  
v úvodním článku). Tou druhou je založe-
ní vlastní svozové společnosti. Práce na 
tom, abychom 1. července vyjeli s vlast-
ními vozy naší společné firmy na likvidaci 
odpadů, jsou v plném proudu. Společ-
nost již má ředitele i jeho zástupce a dis-
pečera. Právě vrcholí příprava na vypsání 
výběrového řízení na dodavatele techni-
ky a postoupili jsme do dalšího kola jed-
nání s bankami o úvěru na nákup techni-
ky. Z těch méně důležitých věcí lze snad 
jen zmínit, že pracujeme na logu společ-
nosti a celém jejím vzhledu. Pan ředitel 
uzavírá smlouvy s koncovými zařízeními 
a vyřizuje nutné formality na krajském 
úřadě. Víme, že tato změna je pro nás 
všechny těžká. Lidé obecně nemají změ-
ny rádi. Proto prosíme o shovívavost  
a trpělivost při rozjezdu nového systému 
sběru všech odpadů ode dveří. Jdeme 
osvědčenou a vyzkoušenou cestou, která 
jinde už léta funguje. Vám přinese po-
hodlí v tom směru, že se nebudete 
muset vláčet s odpady do sběrných 
hnízd. A nám všem ušetří významně fi-
nance. Pokud dokážeme plnit zákonem 
předepsané limity (loni 200 kg na obyva-
tele, letos 190 kg a v roce 2029 jen 120 
kg směsného odpadu) a nebudeme 
muset platit pokuty za nadměrné množ-
ství (v roce 2029 už 1850 Kč za každou 
tunu, kterých máme nyní více než 420), 
ušetříme společně 14 milionů, které tak 
nevyhodíme do popelnic.  

LEDEN 2022 

Fotografii liteňské radnice v novém za ranních červánků v poslední den roku 2021 
poslala paní Tereza Hájková. Děkujeme! 

Slovo starosty Startuje nový systém svozu odpadů 
Od 1. ledna začal fungovat systém sběru odpadů ode dveří, takzvaný door-to-
door (zkratka D2D). Svozová společnost Rumpold nyní od vašich dveří odváží 
odpad z popelnic na směsný odpad, plasty a bioodpad. Ze společných sběr-
ných míst vozí i nadále plasty, papír, sklo, kovy, olej a textil. V tomto čísle 
přinášíme nový opravený rozvrh svozů jednotlivých popelnic na první pololetí 
a přehlednou tabulku pro třídění. 

Odpad svozová firma odváží  v průměr-
ném týdenním intervalu jako dříve, 
ovšem každý týden to bude jiný odpad, 
tedy jiná popelnice. Směsný a plasty 1x 
za tři týdny, bio 1x za 4 týdny, v sezoně 
1x za 2 týdny. Vyznačení odvozu papíru 
znamená, že bude vyvezen papír ze 
společných sběrných míst a od bytovek. 
Modré popelnice bychom rádi letos 
dodali do vašich domácností, avšak je-
jich pořízení závisí na získání dotace, 
jejíž vypsání předpokládáme v prvním 
pololetí tohoto roku. V žádosti o dotaci 
budeme žádat také o další společné 
nádoby na sklo a kovový odpad. 
 Jak jsme již uvedli na stránkách Li-
teňského zrcadla i ve veřejné diskusi 
několikrát, nový systém zavádíme pro-
to, abychom vyhověli novému zákonu o 
odpadech, a přitom nemuseli zvyšovat 
poplatky za likvidaci odpadu. Cílem zá-

kona o odpadech je snížení produkce 
směsného komunálního odpadu, jehož 
likvidace je finančně i ekologicky nejná-
ročnější, a do budoucna bude díky sys-
tému pokut ještě dražší. Na cestě za 
snížením množství odpadu jsme se vy-
dali prošlapanou cestou, která se vyplá-
cí obcím na střední Moravě, a která 
funguje už dlouho v západní Evropě.  
 První částí této cesty je zavedení 
systému svozu směsného i tříděného 
odpadu ode dveří s pomocí dotace na 
popelnice, kterou se nám podařilo zís-
kat. Tou druhou je založení svozové 
společnosti POBERO společně s dalšími 
patnácti poberounskými obcemi, která 
začne svážet odpad od 1. 7. 2022. Vlast-
ní svozová společnost nám pomůže mít 
náklady na svoz odpadu pod kontrolou.  

Pokračování na straně 2 

FOTO MĚSÍCE 

Pokračování na straně 2 



LITEŇSKÉ ZRCADLO 1/2022 Strana 2 

Pro obě části cesty za nižší produkcí odpadů (a nižšími náklady na jejich likvida-
ci) je nutná změna přístupu k produkci odpadů. Už při nakupování myslete na 
to, jak budete obaly likvidovat, a volte takové, které můžete třídit.  
 Delší intervaly (ve skutečnosti zůstává interval týdenní jako dosud, jen se 
každý týden odveze jiný druh odpadu) svozu každé komodity odpadu mají jed-
nak ekonomický smysl, a jednak i psychologický – při vyhazování musí spotřebi-
telé přemýšlet. Zkušenosti z jiných obcí ukazují, že vyvážení směsného komunál-
ního odpadu jednou za měsíc je při správném třídění naprosto dostatečné. Po-
kud budete dobře třídit bioodpad, tak by v nádobách se směsným odpadem nic 
páchnout nemělo. V případě dětských plen nebo inkontinenčních pomůcek či 
zbytků masa je potřeba tyto věci dát do igelitového sáčku a zavázat. 
 Aktualizovaný kalendář svozů (platný od 17. ledna) a návod pro správné 
třídění najdete v tomto vydání na straně 4.   

Markéta Reszczyńská 

Takto ušetřené finance můžete použít vy 
pro sebe a radnice na opravy chodníků  
a komunikací. Tyto opravy jsou pro nás 

nyní prioritou, pro-
tože víme, že je Liteň 
potřebuje. 
 Děkuji vám za 
trpělivost a přeji 
všechno nejlepší do 
roku 2022. 
 

 
Filip Kaštánek, starosta 

Pokračování ze strany 1 

Slovo starosty Startuje nový systém svozu odpadů 
Pokračování ze strany 1 

UŽITEČNÉ TIPY PRO TŘÍDĚNÍ ODPADU 
 
 Uhelný popel ukládejte do kovových popelnic. Popel budeme evidovat 

zvlášť. Je to inertní materiál, u něhož usilujeme o výjimku v otázce 
skládkování. 

 Kovoodpad patří do popelnic na kovy – v Litni je najdete v ulicích Na 
cvičírně, Chrástecká, Pode Zděmi, v Bělči u návsi, v Leči také na návsi, ve 
Vlencích v Ženíškově ulici. Kovy můžete dovézt také do sběrného dvora 
v Řevnicích v areálu bývalé skládky mezi Řevnicemi a Svinařemi. 

 Zmenšete objem odevzdaného odpadu – sešlápnutí plastových lahví, 
tetrapaků nebo plechovek. Stejně tak papírové krabice je důležité rozlo-
žit, nebo rozřezat na menší kusy, aby zabraly v popelnici méně místa. 
Směsný odpad lze převázat provázkem nebo stáhnout lepenkou. Z de-
seti litrového pytle je rázem malý úhledný balíček, který šetří místo ve 
vaší popelnici. 

 Odpady nikdy nepalte. Krom toho, že si zaneřádíte komín, vypustíte do 
ovzduší i nebezpečné zplodiny, které vám a vašemu okolí mohou způso-
bit vážné újmy na zdraví. 

 Z papíru není třeba odstraňovat spony, svorky, zbytky izolep, průhledná 
okénka, apod. 

 Nemá smysl vymývat obaly. Význam to má jen když obaly delší dobu 
skladujete. Kdo chce, může to dělat, nic tím nezkazí. 

 Sklo zbytečně nerozbíjejte. Ztížíte tím jeho další třídění na třídícím pásu. 
Nádoby na sklo jsou v Mánesově, Mramorské, Na Cvičírně, Pode Zděmi, 
Chrástecké, v Bělči a Leči na návsi, ve Vlencích v Ženíškově ulici.  

 Olej vhazujte do červených popelnic na olej v uzavřených PET lahvích. 
Jsme rádi, když olej doma po smažení slijete z pánve do PET lahve, pro-
tože olej dělá problémy v nejen v domovních čistírnách, ale i přečerpá-
vačkách a na naší ČOV. Do nádob se odkládá olej v láhvi pevně uzavře-
né – NEVYLÉVAT!  

 Textil vždy do kontejnerů vhazujte ideálně vypraný v igelitových taškách 
nebo pytlích. Zjednodušíte tak svoz. Špinavý textil patří do směsného 
odpadu. Tři kontejnery na textil najdete v Chrástecké ulici, čtvrtý je v 
ulici Pode Zděmi. 

 Veškerý bioodpad z kuchyně patří na kompost nebo do hnědé nádoby. 
Jsou to zbytky ovoce a zeleniny, zbytky jídel, pečiva. Uschlé kytky, klid-
ne i se zeminou. Tenhle odpad mohl tvořit až 50 % takzvaného směsné-
ho odpadu. Pro finanční úsporu je nutné dostat bioodpad z černých 
popelnic. Na třídění v kuchyni použijte starší plastovou misku, kterou 
byste jinak už třeba nepoužili. Její obsah je ideální na úrovni tří litrů. To 
vás donutí misku dostatečně často odnášet a doma nic nezapáchá. 

 Sběr nebezpečného a velkoobjemového a elektro odpadu proběhne v 
květnu a říjnu. Přesné datum předem sdělíme. 

 

Liteňská radnice se letos snaží již čtvrtý 
rok po sobě podpořit kulturu, zdraví  
a sport v obci tak, aby si občané mohli 
skutečně svobodně vybrat toho posky-
tovatele, který jim nejlépe vyhovuje. Od 
roku 2019 proto dostávají od obce seni-
oři od šedesáti let a mladiství do osm-
nácti poukázky, které se dají použít na 
placení služeb místo hotových peněz. 

Náš městys uzavřel smlouvy o přijímání 
voucherů již s více než třiceti poskytovali 
– mimo jiné Rehabilitační nemocnicí  
v Berouně, několika maséry, středisky 
volnočasových aktivit pro děti, sportovní-
mi školami, plaváním pro kojence atd.  
A v neposlední řadě přijímá vouchery 
také naše novou technikou vybavené 
liteňské premiérové kino. Organizace, 
které liteňské poukázky přijímají stejně 
jako hotové peníze, najdete na obecním 
webu pod záložkou Volný čas. 
 Loni si poukázky vyzvedla přibližně 
třetina lidí, kteří na ně měli nárok, a za-
platili jimi za kulturu, zdravotní a sportov-
ní služby v hodnotě 80 000 korun.  Pro 
rok 2022 odsouhlasilo zastupitelstvo na-
výšení hodnoty vydávaných voucherů na 
1000 korun na osobu. Máte-li doma děti 
či mladistvé do 18 roků věku, nebo je 
vám letos 60 a více, můžete se kdykoliv 
během roku zastavit v právě rekonstruo-
vané radnici a vouchery si převzít. Tím, že 
bude již brzy zprovozněn  i výtah do prv-

ního patra, bude 
cesta ke kanceláři 
hned o něco snazší, 
a proto si snad ještě 
více spoluobčanů 
dojde díky této pod-
poře třeba na reha-
bilitaci nebo masáž. 

Jiří Vodička, zastupitel 

Mládež a senioři mohou 
letos využít  vouchery  
v hodnotě tisíc korun 
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Jednotka přijela k místu události jako 
první. Provedla průzkum a začala hasit 
jedním vysokotlakým proudem. Hasiči 
zasahovali v dýchací technice. Informaci  
o rozsahu požáru předal velitel vysílač-
kou na operační středisko. Jelikož hořel 
odpad v kontejneru a začaly hořet i mo-
bilní plastové toalety, nechal velitel jed-
notky připravit i pěnotvorné zařízení 
PROpak.  
 Po příjezdu profesionální jednotky  
z Řevnic pokračovalo hašení vysokotla-
kým proudem a kontrola termokame-
rou. Po likvidaci požáru se jednotka vrá-
tila zpět na základnu. 
 Díky včasnému ohlášení události  
a zásahu jednotky se podařilo požár včas 
lokalizovat, a zabránit tak rychlému šíře-
ní na přiléhající plastové toalety a na-
skladněné vybavení v kontejnerech a 
buňkách.  Pravděpodobná příčina vzni-
ku požáru byl horký popel mezi ostat-
ním odpadem v kontejneru. 

Jiří Hrách, velitel JSDH 

Noční požár v Litni uhasili naši hasiči 

Změna územního plánu č. 4 byla veřejně projednána v liteňském kině 

 V úterý 7. prosince 2021 se v liteňském kinosále konalo od 
18 hodin veřejné projednání územního plánu za účasti sta-
rosty Filipa Kaštánka, pořizovatelky Ing. Renaty Perglerové, 
zpracovatelů Ing. arch. Ivana Vavříka a Ing. arch. Terezy 
Šimečkové a několika účastníků. 
Územní plán (ÚP) vydává na základě stavebního zákona 
183/2006, Sb. zastupitelstvo formou opatření obecné povahy 
(OOP) a nabývá účinnosti patnáctým dnem po dni vyvěšení 
veřejné vyhlášky na úřední desce. ÚP je vyhotoven na zákla-
dě územně analytických podkladů, doplňujících průzkumů, 
vlastních podkladů a rozborů daného území, popřípadě 
územních studií. Je tvořen tzv. výrokovou částí, která obsa-
huje požadavky a podmínky rozvoje území stanovené v tex-
tové části a vymezené ve výkresech, a tzv. odůvodněním, jež 
obsahuje odůvodnění řešení, východiska řešení, podklady 
apod. Doprovodná výkresová dokumentace se v současnosti 
zhotovuje v měřítku 1:5 000 nebo 1:10 000.  
 ÚP je základní plánovací dokument každé obce či města. 
Podle stavebního zákona musí obec každé čtyři roky předlo-
žit zprávu o ÚP, tedy analýzu, jak se dosavadní ÚP osvědčil, 
kde by bylo vhodné něco změnit či upravit, které oblasti by 
měl nově ÚP zahrnovat. Každá obec tak minimálně jednou za 
čtyři roky schvaluje nový ÚP, ať už bez úprav, nebo se změna-
mi pro budoucí rozvoj. 
 V Městysi Liteň je aktuálně platný ÚP z roku 2002, upra-
vený změnou č. 2 v červnu 2012 a změnou č. 3 v lednu 2016. 
Zastupitelstvo zadalo vypracování nového ÚP, ale vzhledem  
k žádostem o změny v aktuálním ÚP, které ML v posledních 
měsících obdržel (agroturistika, zastavitelné území aj.), se 
zastupitelstvo ML rozhodlo vyjít žádostem vstříc a projednat 
změnu č. 4.  

 Zastupitelé na doporučení pořizovatele a architektů zpra-
covatelů při této příležitosti upravili využití pozemků, na 
nichž se nachází MŠ (dosud zastavitelné území smíšené, nově 
zastavitelné území veřejné vybavenosti) a na Hrubovně vedle 
kostela a hřbitova (dosud zastavitelné území technické vyba-
venosti, nově nezastavitelné území veřejné zeleně) tak, aby 
odpovídalo jejich faktickému využití a bylo v souladu se zá-
jmy ML. Zároveň byly do změny č. 4 zakresleny koridory ve-
řejně prospěšných cest tak, aby nevznikaly slepé ulice a ne-
průjezdné zóny, které komplikují přístup také složkám Inte-
grovaného záchranného systému.  

Veřejné projednávání změny územního plánu v liteňském 
kinosále. FOTO: Hana Lukešová 

Hana Lukešová, místostarostka 

Hašení požáru v areálu společnosti Johnny Servis. FOTO: Jiří Hrách 

Ve čtvrtek 22. prosince ve 22:30 hodin vyjela jednotka SDH Liteň k ohlášené-
mu požáru v areálu společnosti Johnny Servis.  
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Návody na třídění najdete také na internetových stránkách www.jaktridit.cz, 
www.kamtovyhodit.cz, www.trideniodpadu.cz/kam-s-tim. 



Pokračování  na další straně 

KRÁTCE ZE ZASTUPITELSTVA  
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Poslední letošní veřejné zasedání se 
konalo ve čtvrtek 16. prosince 2021  
v liteňském kinosále. Po jeho zahájení 
pan starosta konstatoval usnáše-
níschopnost (přítomno bylo pět zastu-
pitelů – Čech, Kaštánek, Kliment, Luke-
šová, Vodička), určil „tradičního“ zapi-
sovatele (zastupitel Čech) a byli zvoleni 
ověřovatelé (zastupitelé Lukešová  
a Kliment). Poté přítomní schválili pro-
gram jednání, přidání dvou bodů  
k projednání a znění zápisu č. 34/2021 
ze dne 4. listopadu 2021. 
V úvodu pan starosta podal stručnou 
zprávu o činnosti: 
• cesta na Mramor (opravena vymletá 
místa, dosazeny čtyři ořešáky do jam 
připravených z minulého sázení – 
všechny ořešáky se uchytily), 
• cesta ve Vatinách (opraveno po ků-
rovcové těžbě), 
• oprava radnice (dokončen plášť 
budovy, archiv, obřadní a zasedací míst-
nost, kde nyní po vpravdě bleskurych-
lém přestěhování dočasně úřadují jak 
zaměstnankyně ML, tak i pan starosta, 
stále se čeká na kabinu výtahu a radnič-
ní hodiny), 
• dětské hřiště v Leči (dokončeno po 
minulém zasedání), 
• Komunitní centrum v Bělči (stavba 
již pod střechou, osazena okna a dveře, 
nový štít na stodole, smontovaná per-
gola, vyasfaltovaná silnice, připojena 
voda, kanalizace pro připojení připrave-
na, probíhají práce na elektroinstalaci, v 
lednu začne montáž vodoinstalace, po 
zlepšení počasí se začne pracovat na 
fasádě), 
• Společenský dům v Litni (žádáme  
o dotaci na přestavbu schodiště, úpravy 
interiéru a opravu střechy, v další etapě 
bude následovat oprava a zateplení 
fasády, stavba výtahu atd.). 

 První projednávaný bod se týkal 
žádosti dvou liteňských občanů o uzná-
ní hranice pozemků 491/3 a 491/22. 
Hranice byla historicky určena kamen-
nou zdí, uvedení sousedé zeď, která 
částí připadá k výše uvedeným pozem-
kům, na vlastní náklady opravili. Po digi-
talizaci a vytvoření ortofoto map byla 
zjištěna nesrovnalost v zakreslení hrani-
ce. Zastupitelé souhlasili dle § 44 kata-
strální vyhlášky č. 357/2013 Sb. s opra-
vou chyby za podmínky, že žadatelé 
nechají zaměřit skutečné hranice a 
zpracují potřebný geometrický plán. 

Financování dopravní obslužnosti 

Zastupitelé souhlasili se smlouvou  
o zajišťování a financování dopravní 

obslužnosti. ML obdržel od Středočes-
kého kraje nové standardy dopravní 
obslužnosti a novou metodiku výpočtu 
podílů obcí, na jejichž základě je po ML 
požadován roční příspěvek na dopravní 
obslužnost ve výši 400 230 Kč, přičemž 
doposud byl 0 Kč. Z metodiky vyplývá, 
že ML má 14 nadstandardních párových 
vlaků v pracovních dnech, a naopak  
u autobusových linek je v pracovních 
dnech 14 párových linek pod nastave-
ným standardem. Požadavek ML na 
vzájemnou kompenzaci vlakových  
a autobusových linek byl zamítnut. Dal-
ším návrhem ze strany ML byla mož-
nost nahrazení „krátkých“ vlakových 
spojů pendlujících jen mezi ML  
a Zadní Třebaní minibusem, který by 
mohl případně obsluhovat i Karlštejn  
a zajížděl by k novému školnímu areálu, 
ale protože autobusy nesmí couvat, tak 
tato varianta není možná. Uvažovalo se 
i o nasazení motoráku mezi Litní, Karl-
štejnem a Berounem, kam často City 
Elefant „z důvodu eliminace zpoždění  
v ranní špičce“ nedojede. To bylo rov-
něž zamítnuto jako příliš odvážná myš-
lenka. Nakonec se panu starostovi po-
dařilo domluvit slevu 20 % za nemož-
nost garance přestupních vazeb na lin-
ku S7 ve stanici Zadní Třebaň, což ročně 
činí 80 046 Kč. Sleva je platná po dobu 
rekonstrukcí na trati Praha–Beroun. 

Bezúplatné převody 
Zastupitelé dále schválili dvě smlouvy 
na bezúplatný převod. V prvním přípa-
dě se jednalo o vybavení, které bylo 
pořízeno do nových tříd rozšířené zá-
kladní školy a převádělo se z majetku 
ML do majetku ZŠ F. J. Řezáče. Ve dru-
hém případě šlo o mobilní přetlakový 
ventilátor, ruční radiostanici Easy Plus  

a jednonásobný nabíječ, které požádala 
naše jednotka sboru dobrovolných hasi-
čů převést z majetku ČR – HZS hl. m. 
Prahy do majetku ML.  

Vyšší cena vodného a stočného 
Zastupitelé dále schválili kalkulaci vod-
ného a stočného na rok 2022, ve kte-
rém již bohužel nelze kompenzovat 
vyšší vstupní náklady zlepšeným výbě-
rem vodného a stočného ani jeho efek-
tivitou. Cena se zvyšuje kvůli zdražení 
přípravků na úpravu vody, energií, ceně 
za likvidaci kalu a vyšší minimální mzdě. 
Vodné bude činit 36,80 Kč vč. DPH, 
stočné 63,10 Kč vč. DPH, celkem 99,90 
Kč včetně DPH. Schválili také příkazní 
smlouvu se společností Porsis VZ s.r.o., 
s nímž ML spolupracuje při zadávání 
výběrových řízení. 

Finance pro liteňské kino 
Body 11 a 12 se týkaly liteňského kina, 
ve kterém bylo v roce 2019 obnoveno 
pravidelné promítání a od počátku je 
patrná snaha o občasnou živou produk-
ci (liteňský kinosál v minulosti hostil 
několik stand-up vystoupení a divadel-
ních her). Pro rok 2022 se připravuje 
vystoupení komika Zdeňka Izera (16. 
ledna) a koncert Ondřeje Havelky a jeho 
Melody Makers „SWING NYLONOVÉHO 
VĚKU POKRAČUJE!“ (23. dubna). V prv-
ním bodě zastupitelé souhlasili s pro-
dukční smlouvou na zajištění výše uve-
deného koncertu a v bodě druhém pak 
s odkoupením profesionální DCI tech-
nologie, které je potřeba pro promítání 
premiérových filmů. ML dosud hradil 
měsíční výpůjčné s vizí, že odkup usku-
teční pomocí dotace. Kvůli covidu dota-
ce tohoto typu ale bohužel přestaly být 
vypisovány. 

 

Komunitní centrum v Bělči již s fasádou, která mohla být dokončena díky oteplení 
mezi svátky. FOTO: Filip Kaštánek 



Pokračování na další straně 
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Pokračování z předchozí strany 

 

V dalších bodech zastupitelé odsouhla-
sili znění Smlouvy o smlouvě budoucí  
o zřízení věcného břemene a dohodu  
o umístění stavby č. IP-12-6020519, 
Liteň, Běleč parc. č. 111 mezi ML a spo-
lečností ČEZ Distribuce, a.s. za podmín-
ky, že pokud dojde k narušení asfaltové-
ho krytu vozovky, proběhne oprava dle 
uvedené přesné specifikace. Odsouhla-
sili také znění Smlouvy o zřízení věcné-
ho břemene a dohodu o umístění stav-
by č. IP-12-6018315/1, Liteň, Pod Bab-
kou parc. č. 1041, mezi ML a společností 
ČEZ Distribuce, a.s. (opět za podmínky, 
že pokud dojde k narušení asfaltového 
krytu vozovky nebo chodníku, proběhne 
oprava dle uvedené přesné specifikace). 

Liteňské volnočasové vouchery  
V bodě 15 pak zastupitelé schválili po-
kračování projektu „Liteňský voucher 
pro mladistvé“ a „Liteňský voucher pro 
seniory“ v roce 2022 z těchto důvodů: 
• projekt motivuje nepřihlášené oby-
vatele, aby se hlásili k trvalému pobytu, 
neboť se tak zvýší příjem do rozpočtu 
ML, 
• podporuje i využívání mimoliteň-
ských aktivit (volnočasové aktivity stu-
dentů SŠ, rehabilitace pro seniory v Be-
rouně apod.), 
• snižuje náklady na liteňské aktivity, 
které jsou podporovány napřímo dota-
cemi z rozpočtu ML, ale přesto vybírají 
od zájemců zápisné/kurzovné. 
Nárok na voucher má každý mladistvý, 
který měl k 1. 1. 2022 trvalé bydliště v 
ML a rovněž každý senior, který dosáhl 
k 31. 12. 2021 věku minimálně 60 let a 
měl k tomuto datu trvalý pobyt v ML,  
a to ve výši 1000 Kč. Vouchery je možné 
vyzvedávat na radnici od začátku roku, 
ideálně po předchozí telefonické či 
emailové domluvě. 
 V dalších bodech zastupitelé odhla-
sovali znění Dodatku pro rok 2022 ke 
smlouvě o komplexním zabezpečení 
odstranění odpadu č. 10100416 ze dne 
1. 1. 2008 se společností RUMPOLD-P 
s.r.o. Smlouva obsahuje ustanovení  
o zvyšování ceny, a tak se každý rok  
o cenách vedou jednání.  

Zamítnutí odměny pro ředitelku MŠ 
Zastupitelé nemohli souhlasit s mimo-
řádnou odměnou, o kterou si požádala 
ředitelka MŠ. Důvodů pro nepřiznání 
odměny je vícero. Minulou odměnu 
paní ředitelka dostala s podmínkou, že 
na základě četných žádostí rodičů zave-
de bezhotovostní platební styk pro pla-
cení školného a ostatních plateb, ale 
více než po roce lze bezhotovostně hra-

dit pouze školné. Při ověřování výše 
uvedeného bylo navíc zjištěno, že MŠ 
od rodičů vybírá celkem obsáhlý se-
znam toaletních potřeb, přičemž podle 
vyhlášky č. 410/2005 Sb. o provozu 
školských zařízení má hygienické potře-
by poskytnout školka z rozpočtu, který 
dostává od zřizovatele (v našem případě 
od ML). Dalším důvodem je zveřejňová-
ní zavádějících informací na sociálních 
sítích, na nichž MŠ informuje  
o „nedostatečných“ porcích jídel tak, že 
prezentuje na sociálních sítích jen část 
pokrmu, a provozovatel školní restaura-
ce následně informuje, co vše daný po-
krm ve skutečnosti obsahoval a proka-
zuje, že jídla dodává ve vyšší gramáži 
pro děti ve věku 7 – 10 let. Pro jistotu 
však byla sestavena „stravovací komi-
se“, do které jsou nominovány všechny 
ředitelky liteňských škol, zástupce pro-
vozovatele školní restaurace, zástupce 
ML a rodiče. První schůzka již proběhla, 
druhá je naplánována na leden.  
 ML vnímá rovněž jako minimálně 
nevhodné informování rodičů dětí  
o údajné nespolupráci zřizovatele a ne-
ochotě dostavět plot kolem školní za-
hrady – na ML byl přitom ze strany MŠ 
vznesen požadavek až 8 dní poté, co byl 
zavalen stížnostmi od rodičů, kterým se 
nelíbilo, že jejich děti nebudou odpoled-
ne vůbec chodit ven. Plot byl postaven 
do 15 dnů od data stížnosti prvního ro-
diče. V neposlední řadě ML vnímá jako 
velmi znepokojivé nezaslání podepsané-
ho projektového záměru pro léta 2021–
2027. ML projednal na ORP Beroun výše 
uvedený záměr a jeho financování, což 
měla MŠ schválit svým podpisem. MŠ 
tak učinila až úplně poslední den lhůty  

a až po urgenci, kdy ORP Beroun infor-
moval ML, že MŠ nezasláním podepsa-
ného záměru znemožní čerpání financí z 
programu obnovy v budoucích letech – 
např. plánovaný záměr navýšení kapaci-
ty. Obsáhleji viz zápis ze zasedání.  
V této souvislosti doplňujeme, že ZŠ F. J. 
Řezáče podepsaný záměr a jeho finan-
cování pro základní školu zaslala obra-
tem – děkujeme! 

Schválení rozpočtů 

V bodech 18–23 byla schválena rozpoč-
tová opatření č. 11 a č. 12 schválená již 
na minulém veřejném zasedání, správ-
ně však musí následovat až po výše uve-
deném. V tomto bodu tedy zastupitelé 
napravovali formální chybu v číslování 
opatření a znovu schválili rozpočty ZŠ  
F. J. Řezáče, MŠ Liteň a ML pro rok 
2022. Schodek ML je dán finanční spolu-
účastí ML na stavbě Komunitního centra 
Běleč, dokončením oprav radnice a plá-
novanými opravami chodníků a komuni-
kací. Významným zásahem jsou také 
výrazně vyšší náklady na likvidaci odpa-
dů, kvůli nimž zavádíme nový systém 
sběru odpadů, a rychle rostoucí ceny 
energií (veřejné osvětlení postupně 
předěláváme na LED zdroje světla). Cel-
kově je rozpočet koncipován jako inves-
tiční, spotřeba je omezena na nutné 
mandatorní minimum. 
 V posledních třech bodech pak za-
stupitelé souhlasili se závěrečným roz-
počtovým opatřením. Na konci každého 
roku je třeba srovnat stavy jednotlivých 
položek, aby odpovídal rozpočtovaný 
stav se stavem skutečným.  

Další pohled na Komunitní centrum v Bělči s dokončenou fasádou. Dokončení celé-
ho projektu se předpokládá na konec února. FOTO: Filip Kaštánek 

KRÁTCE ZE ZASTUPITELSTVA  



Praktická lékařka MUDr. Lucie Viková 
Ginterová otevře svou ordinaci v no-
vém školním areálu na přelomu února 
a března 2022. Již nyní přijímá nové 
pacienty. 

Novou lékařku kontaktujte prosím na 
emailu ordinace.liten@gmail.com. Or-
dinace poskytuje diagnostickou a lé-

čebně-preventivní péči v oboru všeo-
becného praktického lékařství pro do-
spělé. A dále také pracovně-lékařské 
prohlídky pro soukromé společnosti.  
Nová ordinace disponuje moderním 
přístrojovým vybavením.   

Služby: úkony praktického lékaře, oč-
kování, INR (monitorace účinnosti war-

farinizace z kapky krve odebrané z prs-
tu), FOB (test ke stanovení okultního 
krvácení ze stolice), měření hladiny 
cukru v krvi, EKG, CRP (základní marker 
pro stanovení přítomnosti akutní infek-
ce). 

Více na webu nové ordinace https://
praktikliten.com. 

 

Zastupitelé dále souhlasili s doporuče-
ním Kulturní, sportovní a volnočasové 
komise – přiznání mimořádné dotace 
ve výši 26 690 Kč Fotbalovému klubu 
Liteň na akci “100 let liteňského fotba-
lu”, přesun finančních prostředků ve 
výši 3 000 Kč (1 000 Kč z výstavy kera-
mické tvorby a 2 000 Kč z šachového 
turnaje na akci letní tábor), o který po-
žádala Česká tábornická unie – Záskalák 
Liteň, p.s. a přesun finančních prostřed-
ků ve výši 4 000 Kč z Vodnických slav-
ností na akci Rozsvícení vánočního 
stromku, o kterýpřesun požádal Hastr-
man z.s.). Na závěr odsouhlasili znění 
smlouvy o bezúplatném převodu in-
frastruktury v rozvojové oblasti „Nová 
Chrásta“ s panem Robertem Janským 
za podmínky, že předmětné pozemky 
budou prosty jakékoliv právní závady, a 

že bude vydáno pravomocné kolaudač-
ní rozhodnutí na dešťovou kanalizaci, 
veřejné osvětlení a pozemní komunika-
ci. 

Závěrečná diskuse 
V rámci diskuse pan starosta vysvětlil, 
proč ML upřednostnil realizaci opravy 
radnice oproti chodníkům: 
• na opravu radnice jsme zpracovali 
projektovou dokumentaci dříve než na 
komunikace, 
• získali jsme dříve stavební povolení, 
• zajistili jsme financování prostřed-
nictvím dvou dotací, 
• špatný stav střechy, do níž roky za-
tékalo, a ve 3NP byly propadlé stropy, 
• projektové přípravy a stavební říze-
ní na opravy uličního prostoru jsou 
podstatně složitější (trvalo cca 3 roky), 
• opravy chodníků zpravidla také vel-
mi komplikuje vlastnictví pozemků jiný-
mi subjekty (např. společnost Stříbrný 

potok nedává souhlas s opravou žád-
ných chodníků, a proto se zdržela kupří-
kladu oprava chodníků v Nádražní ulici 
nebo nejdou vyměnit silnice v ulici Jana 
Bašty a ulici Pode Zděmi, 
• na opravy komunikací jsme zatím 
nedostali žádné dotační finance, 
• pro rok 2022 žádáme o dotace zno-
vu. 
 Zastupitel Miloslav Kliment upozor-
nil na opět poraženou lípu na nádraží a 
to přesto, že k ní byl umístěn ochranný 

kamenný patník. 
Pan starosta přislí-
bil výsadbu nové. 
 Veřejné zase-
dání bylo panem 
starostou po dis-
kusi ukončeno ve 
21:15 hodin. 

LITEŇSKÉ ZRCADLO 1/2022 Strana 7 

Nová praktická lékařka v Litni 

Liteňský keramický betlém tvoří děti z keramického krouž-
ku, klienti z chráněného bydlení v Litni a liteňští senioři, 
pracující pod hlavičkou České tábornické unie – T.K. Záska-
lák, již několik let.  

Ve svém volném čase se všem výše uvedeným skupinám,  
s obrovským nadšením a zápalem pro věc, věnují místní oby-
vatelka Jana Krtková a liteňská rodačka Mgr. Dagmar Karlová 
– přísná, ale velmi oblíbená učitelka 1. stupně ZŠ F. J. Řezá-
če. 
 Betlém, čítající k dnešnímu dni již více než 100 prvků, 
získal mimo jiné 1. místo na soutěžní výstavě k 100. výročí 
republiky, která probíhala v Muzeu berounské keramiky.  
 Kdo jste si betlém v minulých letech (původně umístěný  
v předsálí kina, následně ve výloze obchodního domu v Litni 
na Náměstí a od loňského roku, premiérově, ve venkovní 
výloze kina vedle provozovny „Výrobna Anna“) nestihl pro-
hlédnout, měli jste o letošních Vánocích možnost k nápravě. 
 Upřímně moc děkujeme všem, kteří se na vytvoření Li-
teňského keramického betlému podíleli! Kromě výše uvede-
ných lektorek a autorovi finálního aranžmá panu Vladimíru 
Větrovskému. Městys Liteň si výše uvedených aktivit velmi 
váží! 

Hana Lukešová, místostarostka 

Děkujeme za vystavení rozšířeného 
liteňského keramického betlému 

Pokračování z předchozí strany 

Hana Lukešová, místostarostka 
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Kino Liteň promítá podle aktuálních epidemických nařízení. 
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Plán společenských a kulturních akcí v roce 2022 
15. ledna Hasičský ples Liteň Restaurace Ve Stínu Lípy 

16. ledna Na plný coole 
Celovečerní zábavný program Zdeňka Izera 

Liteň Společenský dům – kinosál 

únor Masopust Leč Klubovna Leč 

únor Maškarní karneval Běleč Komunitní centrum Běleč 

15. února Setkání zájemců o zápis do 1. třídy Naší základní 
školy 

Liteň Pode Zděmi 402 

24. února Masopust v zahradě Liteň Pode Zděmi 402 

březen Údržba vysazených stromků – brigáda všech-
ny 

bude upřesněno 

16. března Den otevřených dveří v ZŠ F. J. Řezáče Liteň ZŠ F. J. Řezáče – Budova 1 a Budova 2 

23. a 24. března Liteňské hornové dny Liteň Zámek Liteň – zámecký park 

duben Velikonoce – řehtání Leč průvod po vsi, zakončení u kapličky 

duben Veselé Velikonoce – řehtání, diskotéka, jarní vyrá-
bění 

Běleč pravidelná několikadenní obchůzka vsi 
Komunitní centrum Běleč 

13. dubna Jarní slavnost – velikonoční jarmark Liteň Pode Zděmi 402 

23. dubna Koncert Melody Makers Liteň Společenský dům – kinosál 

30. dubna Pálení čarodějnic Liteň Zámek Liteň – dvůr 

květen/červen Sportovní den Běleč Sportovní hřiště Běleč 

22. května Rarášci – hudební vystoupení dětského sbor Vrab- Liteň Společenský dům – kinosál 

červen Dětský den - myslivecké rybářské závody Liteň Obora Pod Cihelnou 

červen Výstava keramické tvorby Liteň Společenský dům – knihovna 

23. června Svatojánská školní slavnost Liteň Pode Zděmi 402 

28. června Loučení „deváťáků“ Liteň ZŠ F. J. Řezáče – Budova 1 

červenec Vodnické slavnost22i Leč Sportovní a dětské hřiště Leč 

3. či 10. září 145. výročí založení SDH Liteň a Loučení s létem Liteň Zámek Liteň – dvůr 

září ZUŠ Open Liteň Zámek Liteň – zámecký park 

září Koncert k výročí narození Jarmily Novotné Liteň Kostel svatého Petra a Pavla v Litni 

září Loučení s létem - bojovka, hledání pokladu Běleč bude upřesněno 

říjen Výstava zahrádkářských výpěstků, prodej přebytků Liteň Společenský dům 

listopad Sázení stromů – brigáda všech-
ny 

bude upřesněno 

listopad Lampiónový průvod Leč průvod okolo rybníka, zakončení na návsi 

listopad Halloween – noční bojovka Běleč bude upřesněno 

10. listopadu Svatomartinská slavnost Liteň Pode Zděmi 402 

27. listopadu Rozsvícení vánočního stromu Liteň Liteň bude upřesněno 

27. listopadu – 
31. prosince 

Liteňský keramický betlém Liteň Společenský dům – Galerie v okně 

prosinec Rozsvícení vánočního stromu Leč Leč Sportovní a dětské hřiště Leč 

prosinec Tradiční vánoční koncert Liteň Kostel svatého Petra a Pavla v Litni 

prosinec Adventní vyrábění, čertovská veselice Běleč Komunitní centrum Běleč 

20. prosince Vánoční jarmark Liteň Pode Zděmi 402 

24. prosince Půlnoční mše v liteňském kostele Liteň Kostel svatého Petra a Pavla v Litni 

24. prosince –  
6. ledna 2023 

Jesličky z konce 19. století Liteň Kostel svatého Petra a Pavla v Litni 

 O přesných termínech akcí a případných změnách budeme informovat na webových stránkách městyse. 
Konání akcí závisí na aktuálních epidemických nařízení. 



V minulém díle jsme opustili naše družstvo v roce 1976, kdy 
se liteňští borci probojovali do okresního přeboru. Třetí díl 
začneme zvesela, protože od druhé poloviny 70. let se na-
šim v okresním přeboru dařilo výborně. 

Po dvou třetích umístěních v sezó-
nách 1977-78 a 1978-79 bylo v roce 
1980 toto úspěšné období korunová-
no postupem do I.B třídy. Přitom to 
v polovině soutěže, kdy jsme se sed-
mibodovou ztrátou za vedoucí Tlusti-
cí přezimovali na 6. místě, vůbec 
nenaznačovalo jarní útok na příčku 
znamenající postup. Trénink a dobrá 
příprava korunovaná vítězstvím v XI. 
ročníku zimního pohárového turnaje 
OV ČSTV už dobré umístění předpo-

vídaly. Od března vybíhalo na zelený trávník mužstvo, které 
nepoznalo pocit porážky. Nutné je poznamenat, že v bodová-
ní bylo vítězství ohodnoceno dvěma body. Vše začalo domá-
cím vítězstvím nad lídrem podzimní části Tlusticí 2:0, dalšími 
výsledky byly: Tmaň 5:0, Neumětely 1:1, Zdice B 4:2, Zaječov 
4:1, Lochovice 4:1, Hořovice B 4:1, Všeradice 2:1, Drozdov 
1:1, Tetín 3:2, Praskolesy 3:2. Naše účinkování v 1.B třídě 
mělo bohužel jen roční trvání. V konečném účtování obsadila 
Liteň předposlední 11. místo. Naše bilance v této soutěži byla 
7 vítězství, 3 remízy, 12 proher s celkovým ziskem 17 bodů. 
 Okresní přebor jsme poté hráli se střídavými úspěchy do 
poloviny osmdesátých let. Na podzim roku 1983 došlo ke 
změně v mistrovských soutěžích. Území okresu bylo rozděle-
no na východní a západní část. Vznikly tak dvě skupiny okres-
ního přeboru po dvanácti mužstvech a dvě skupiny ve III. 
třídě po čtrnácti mužstvech, IV. třída zcela zanikla. Tento mo-
del přerozdělení nám nesvědčil, doplatili jsme na něj v roce 
1986 sestupem do III. třídy dokonce z 9. místa… 
  

 Po tomto sestupu do nově vytvořené nejnižší okresní 
soutěže (tři skupiny po čtrnácti mužstvech, mj. okresní pře-
bor měl tehdy šestnáct mužstev) jsme ještě v ročníku 1986-
87 bojovali o postup. Po podzimní části bez porážky jsme 
nezvládli jarní část a z postupu se radovala Chodouň, na kte-
rou jsme ztratili tři body. V tomto období hrálo stejnou sou-
těž i naše B mužstvo  
 Na začátku devadesátých let se opět změnila struktura 
soutěží. S průměrnými výsledky působil A tým ve III. třídě,  
B tým v nejnižší IV. třídě. V roce 1991 rozhodla Valná hroma-
da fotbalového klubu o odtržení oddílu od jednoty Sokola  
a vytvoření samostatného klubu FC Liteň. Po několika letech 
ve III. třídě a generační obměně jsme v sezóně 1992-93 se-
stoupili do IV. třídy. V tomto období se snažili o zachování 
existence klubu Pavel Topič, Jiří Eliášek a Václav Eliášek.... 
Tento funkcionářský tým v polovině devadesátých let rozšířili 
dále Petr Pechar, Miroslav Břížďala st., Karel Hlinka a Petr 
Jedlička. Rok 1997 se zapsal do historie klubu, protože byla 
provedena rekonstrukce hrací plochy, která po celkovém 
zatravnění nabídla pro fotbal skvělé podmínky. Vedení klubu 
také začalo budovat nový kádr s ambicemi na vyšší soutěž. 
Postupně přišli zkušení fotbalisté, kteří měli za sebou zápasy  
v divizních, krajských a okresních soutěžích. I s posilami zača-
la sezóna 1999-2000 z naší strany hodně vlažně. Po výhře  
v Nižboru 3:0, výprasku na Chyňavě 3:8 a dvou remízách na 
Mořince 1:1 a doma s Lužcemi 1:1 nebyla postupová myšlen-
ka v dobrém kurzu. Výhrou na Svaté ale začala vítězná šňůra 
zápasů (Broumy 7:3, Č. L. Beroun B 3:1, Všeradice 3:1, Cem-
brit Beroun 3:0, Nový Jáchymov 2:1, Vižina 3:2, Loděnice B 
4:0, Hýskov 3:3), která po podzimní části znamenala první 
místo. V jarní odvetné části jsme soupeřili o postup až do 
posledního kola s Cembritem Beroun. Na návrat do okresní-
ho přeboru si Liteň musela počkat dlouhých čtrnáct let. 
 

Pokračování na další straně 
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Z NAŠÍ HISTORIE: 100 let liteňského fotbalu (3. díl) 

 

Autor almanachu o historii liteňského fotbalového klubu a současný vedoucí FK Liteň Miloslav Kliment na fotografii družstva 
žáků z roku 1984 zcela vpravo. Ostatní liteňští fotbalisté zleva: František Verner, Pavel Junek, Jiří Soukup, Jiří Herink, Ladislav 
Lebeda, Jaroslav Gruncl, Radek Sudík, Radek Šindler, Petr Betyár a Radek Slabihoudek. 



Pokračování z předcházející strany 
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Po návratu hráli naši v sezoně 2000-2001 pod trenérem Mi-
lanem Kudějem pohledný fotbal podtržený nováčkovskou 
euforií, který mužstvu vynesl na podzim 3. místo. Jarní část 
již nepřinesla tolik radosti a s bilancí tří výher, jednou remí-
zou a devíti proher jsme obsadili 9. místo. V dalším ročníku 
jsme se v okresním přeboru zachránili jen zázrakem a po-
slední tři zápasy jarní sezóny s prohrami v Žebráku 1:6,  
s Neumětely 2:6 a v Hýskově 2:5 nenaznačovaly do budouc-
na delšího setrvání v této soutěži. Tvrdá sportovní realita po 
odchodu několika opor a doplnění A mužstva převážně hráči 
rezervy pro sezónu 2002-2003 bylo působení v okresním 
přeboru již nad naše možnosti. Záchrana byla přáním nedo-
stižným a mužstvo šlo od prohry k prohře. Naše neslavné 
účinkování mělo v tomto ročníku rekordní bilanci 16 vstřele-
ných branek oproti 127 inkasovaných.  
 Sestup do III. třídy a špatná atmosféra v klubu vedla ke 
zrušení B mužstva, zbylí hráči doplnili již torzo hráčů A muž-
stva... Neradostnou situaci před sezónou 2003-2004 zhodno-
til kapitán mužstva Radek Šindler do Našich novin: „Neměli 
jsme žádný trénink a nesehráli ani jedno přátelské utkání.“ 
Ve III. třídě to následně dopadlo jako přes kopírák z minulé 
sezóny a sestup do IV. třídy byl tvrdou realitou... 
 V dalších letech se v Litni hrála IV. třída s výjimkou roční-
ku 2010-11, kdy jsme jeden rok hráli III. třídu. Velkou událos-
tí bylo sehrání exhibičního zápasu se starou gardou Sparty 
Praha 22. června 2014. Více jak 300 diváků si užívalo fotbalo-
vý svátek, v němž jsme sice prohráli 1:9, ale o výsledek ne-
šlo, zvítězila radost ze hry a dobrá nálada hráčů i diváků. 
Bohužel další roky již neměly radostný průběh. Pro klesající 

nezájem, nezodpovědný přístup hráčů vůči klubu a spoluhrá-
čům a generační problém byla činnost v kategorii mužů od 
roku 2018 přerušena.  
 V současné době je činnost soustředěna na mládežnické 
týmy, zlepšování podmínek sportovního areálu a výchovy 
nové generace hráčů, kteří získají k našemu klubu kladný 
vztah nejen v aktivní hráčské kariéře, ale i v dalších letech po 
ní a povedou k pevným základům existence Fotbalového 
klubu Liteň. 

Miloslav Kliment, vedoucí FK Liteň, zastupitel 

 

Liteňští mladší žáci po zápase v Hudlicích v roce 2012 s trené-
ry Mirkem Kavalírem a Mílou Klimentem.  

TIP NA VÝLET: ZIMNÍ PROHLÍDKY KARLŠTEJNA, KŘIVOKLÁTU A MNÍŠKU 

V našem okolí je možné i v zimním ob-
dobí navštívit hrady Karlštejn a Křivo-
klát a zámek Mníšek pod Brdy.  

Hrad Karlštejn se milovníkům památek 
letos vůbec neuzavírá. Od začátku ledna 
2022 je přístupný vždy v pátek  
a o víkendech od 10:00 do 15:00 hodin. 
V otevíracích hodinách si prohlédnete 
základní okruh s historickými interiéry 
Císařského paláce, kde byly soukromé  
a reprezentační prostory císaře Karla IV. 
V klenotnici uvidíte repliky české svato-
václavské a říšské císařské koruny  
a k vidění je také karlštejnský poklad 
představující kolem 40 exponátů, které 
byly dříve součástí kaple hradu a slouži-
ly k církevním obřadům. 
 Hrad Křivoklát je momentálně ote-
vřen také během víkendů, avšak pouze 
od 12:00 do 14:00 hodin. Přístupná je 
první (základní) prohlídková trasa Gotic-
ké paláce, která je věnována zejména 
prohlídce interiérů hradních paláců. 
Křivoklát je jedním z nejstarších a nejvý-
znamnějších hradů českých knížat  
a králů, jehož počátky sahají do 12. sto-
letí.  Za panování Přemysla Otakara II. 
vznikl rozsáhlý, velkolepý královský 
hrad, jenž byl výrazně přestavěn Václa-

vem IV. a později velkoryse dobudován 
Vladislavem Jagellonským. 
 Na zámku v Mníšku pod Brdy si  
i v zimních měsících prohlédnete okruh 
První republika – reprezentativní salony. 
Zahrnuje jedenáct historických prostor 
představujících bydlení drobné šlechty 
na počátku 20. století. Jde  
o reprezentativní místnosti zámku – 
zimní jídelnu, kapli, velkou jídelnu, pří-

pravnu, velký salon s hodinovou věží, 
pánský salon, dámský salon, knihovnu, 
pracovnu, lovecký salon a arkádu s ná-
stupním schodištěm. Otevřeno je zde 
od úterý do neděle, přes týden od 10:00 
do 14:00 a o víkendu až do 16:00 hodin. 

 

Zimní Karlštejn zachytil na fotografii PhDr. Vladimír Kačer. 
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POZVÁNKA NA KULTURNÍ AKCE 

Na plný coole 
Celovečerní zábavný program Zdeňka Izera 
 
V neděli 16. ledna od 17 hodin se v kině Liteň usku-
teční celovečerní show populárního komika Zdeňka 
Izera, která nenechá Vaše bránice ani na chvíli  
v klidu. 
 
Cena vstupenky v předprodeji na www.kinoliten.cz 
činí 320 Kč, na místě 350 Kč. 
 

Swing nylonového věku POKRAČUJE! 
Koncertní show Ondřeje Havelky a jeho 
Melody Makers 
 
V sobotu 23. dubna zazní v našem kině žhavé fláky  
z vrcholné éry bigbandového swingu let 1945 – 
1948!  Předprodej bude brzy zahájen na 
www.kinoliten.cz, již nyní si můžete termín zapsat 
do svých kalendářů! 


